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tartott 
a Minisztertanács 

A kormány Tájékoztatási Hivatala közli: a Miniszter-
tanács csütörtökön ülcst tartott. 

A Minisztertanács jóváha-
gyólag tudomásul vette a 
külügyminiszter beszámoló-
ját Kádár Jánosnak, az 
MSZMP Központi Bizottsá-
ga első titkárának, az' Elnö-
ki Tanács tagjának, Giulio 
Andreottinak, az Olasz Köz-
társaság Minisztertanácsa el-
nökének meghívására Olasz-
országban tett látogatásáról. 

Római tartózkodása során 
Kádár Jánost a Vatikánban 
fogadta VI. Pál pápa, akivel 
megbeszélést folytatott. 

Szekér Gyula, a Minisz-
tertanács elnökhelyettese je-
lentést tett a magyar—szov-
jet gazdasági és műszaki-
tudományos együttműködési 
kormánybizottság X IX . ülés-

szakáról. A kormány jóvá-
hagyólag tudomásul vette a 
jelentést, és megbízta a 
nemzetközi gazdasági kap-
csolatok bizottságát, hogy 
dolgozzon ki intézkedési ter-
vet az ülésszakon elfogadott 
határozatokból adódó fel-
adatok végrehajtására. 

A Minisztertanács Titkár-
sága vezetőjének előterjesz-
tése alapján a kormány át-
tekintette a Magyar Szocia-
lista Munkáspárt X I . kong-
resszusa határozatainak vég-
rehajtására elfogadott állami 
intézkedési tervben foglaltak 
teljesítését. Megállapította, 
hogy azokat a kidolgozott 
tervnek megfelelően végre-
hajtották. A kormány a je-

lentest jóváhagyólag tudo-
másul vette és megszabta a 
további teendőket. 

Az igazságügy-miniszter 
előterjesztésére a kormány 
rendeletben szabályozta a 
lakásépítkezésekkel kapcso-
latos hiánypótlási kötbér-
fizetési kötelezettséget. Az 
előírt minőségben történő la-
kásátadások, illetőleg a 30 
napion belüli hiánypótlások 
ösztönzése érdekében a kor-
mány úgy határozott, hogy 
az építőipari vállalat kötbért 
nem csupián a hiány, hanem 
a lakás egész költségvetésé-
nek összege után köteles fi-
zetni, és annak mértéke 
a hiánypótlás kijavításának 
idejétől függően — növekvő. 

A Minisztertanács ezután 
egyéb ügyeket tárgyalt. 

(MTI) 

Közművelődés a megye 
mm 

Ülésezett a népfront megyei bizottsága 
Szabó Gáborné (a megyei pártbizottság oktatási igaz-

gatóságának h. vezetője) alelnök nyitotta meg a megyei 
népfrontbizottság tegnap Szegeden tartott ülését melyen 
részt vett többek között Bugár Jánosné, az MSZMP Köz-
ponti Bizottságának tagja, a Hazafias Népfront Országos 
Tanácsának alelnöke — akit tegnapi, szegedi tartózkodása 
során fogadott dr. Komócsin Mihály, a megyei pártbizott-
ság első titkára is — és Oláh Miklós, a megyei pártbizott-
ság munkatársai is. A tanácskozáson a megye közművelő-
désének hojyzetéről és a tárgykörhöz kapcsolódó állami és 
társadalmi feladatokról tárgyaltak Szabó G. László (a 
megyei tanács elnökhelyettese) alelnök előterjesztése alap-
ján. 

A közművelődés közügy. 
Abban az értelemben is, 
hogy gazdája, felelőse nem 
lehet csupán egyetlen intéz-
mény. A tanács sem képes 
sokrétű feladatát a társadal-
mi és tömegszervezetek se-
gítsége nélkül elvégezni. Kü-
lönösen sokat tehet az ered-
ményes munkáért a nép-
front. Nemrégen újították 
meg az együttműködési 
megállapodást a tanács és a 
népfront között, melyben 
különösen nagy gondot for-
dítottak a művelődéspolitikai 
feladatok egyeztetésére. 

A szocialista fejlődésnek 
abba a szakaszába érkez-
tünk, amelyben az eddiginél 
is nagyobb szükség van a 
szocialista módon gondolko-
dó, művelődő és tanuló em-
berekre. Napjaink politikai 
követelményei és gazdasági 
fejlődésünk is megköveteli a 
több tudást, az alaposabb 
műveltséget. 

Köztudott, hogy a fölsza-
badulás után lassabban lép-
tek előre az alföldi megyék, 
mint az ország más területei. 
Az 1957 után megindult gaz-
dasági fejlődéssel nem tar-
tottak lépést a művelődés 
fórumai. A városokban nem 
épült egyetlen közművelődé-
si intézmény sem, holott itt 
él a legtöbb fiatal és a leg-
több munkás. Nem tűr ha-
lasztást a gondok enyhítése. 
A fejlesztésre készen állnak 
a tervek, a pénz azonban 
nem fekszik egy összegben 
az asztalfiókban. Tény: a 
nagyszínház rekonstrukcióját, 
a Dóm téri könyvtár-levél-
tár építését ebben az ötéves 
tervben elkezdik Szegeden. 
Makónak nincs múzeuma, 
sürgető lenne végleges meg-
oldást találni. Olyan ifjúsági 
ház is hiányzik ebből a vá-
rosból. amely a fiatalok mű-
velődési, sportolási igényeit 
ls kielégítené. Az ilyen több-
célú kulturális intézményeké 
a jövő. A községekben is 

szeretnének olyan épületeket 
emelni, amelyek az iskola és 
a közművelődés szerepét is 
ellátnák. Minden persze 
egyetlen anyagi erőforrásból 
nem valósulhat meg. Szen-
tesen például állnak már az 
ifjúsági ház falai, de a be-
fejezéshez elő kellenne te-
remteni a szükséges pénzt. 
A múzeum bővítésén is fá-
radoznak, s jó elképzelés, 
hogy a moziüzemi vállalat-
tal összefogva, az udvaron 
szabadtéri mozit létesítenek. 
Hódmezővásárhelyen az al-
földi galéria építését kezdik 
el. Sikerült meggyőzni a vá-
ros illetékeseit, hogy jobban 

jár Vásárhely, ha a sok mil-
liós épület nemcsak a kép-
zőművészetnek ad hajlékot. 
Nemcsak egyetlen rendelte-
tésük lesz a megyében épü-
lő ifjúsági házaknak sem, a 
nevelést, a szakmai képzést 
is szolgálják majd. 

A közművelődési feladatok 
teljesítésében nagy szerepe 
lehet a népfrontnak. A tan-
kötelezetteknek például csak 
84—86 százaléka végzi el 14 
éves koráig az általános is-
kolát, néhányan 16 éves 
korukban megszerzik a bizo-
nyítványt, s igen sokan az-
után sem. A tanulásra, a 
szakmai műveltség megszer-
zésére. továbbfejlesztésére és 
az általános műveltség gaz-
dagítására serkenthet a nép-
front. 

A tanácskozás záróakkord-
jaként Szabó Gáborné a me-
gye népfrontaktivistái nevé-
ben köszöntötte a politikai 
tömegmozgalom köztisztelet-
ben álló megyei titkárát, 
Molnár Sándort 50. születés-
napja alkalmából. 

Ch. A. 

S z e g e d r e l á t o g a t o t t 
J a k a b S á n d o r 

A z űjszegedi szövődében — A k l í v a ü l é s nöíelelösöknek 
Tegnap délelőtt Szegedre 

látogatott Jakab Sándor, az 
MSZMP Központi Bizottsá-
gának tagja, a KB párt- és 
tömegszervezetek osztályá-
nak vezetője. A városi párt-
bizottságon fogadta dr. Ko-
mócsin Mihály, az MSZMP 
Csongrád megyei bizottságá-
nak első titkára és Török Jó-
zsef, a városi pártbizottság 
első titkára. Tájékoztatták a 
párt nőpolitikái határozata 
végrehajtásának eddigi 

Csongrád megyei és szegedi 
tapasztalatairól, valamint az 
azokkal összefüggő kérdé-
sekről. 

Jakab Sándor ezután — 
Török József kíséretében — 
látogatást tett az űjszegedi 
szövőgyárban. Itt Kapás 
Sándorné, a megyei párt-
végrehajtóbizottság tagja, a 
KSZV pártbizottságának tit-
kára, Pálfi Lászlóné, a szö-
vőgyár pártbizottságának tit-
kára, Frányó József, a gyár-
egység igazgatója, valamint 
Bíró Jánosné és Vajas Jó-
zsefné, a városi pártbizott-
ság munkatársai üdvözölték 
és fogadták. 

A vendéget Frányó József 
tájékoztatta a gyáregység 
ipari rendeltetésű termékei-
ről, a termelés színvonaláról, 
a dolgozók, különösen a nők 
munkakörülményeiről, a szo-
ciális ellátottságról. Hang-
súlyozta, hogy termékeik 60 
százalékát exportra gyártják. 
Piaci kapcsolatuk mind a 
szocialista, mind a nyugati 
országokkal stabil és fejlődő. 
Legnagyobb megrendelőjük 
eddig is a Szovjetunió volt. 
Kitért azokra a műszaki in-
tézkedésekre, amelyekkel ja-
vították, korszerűsítették 
gyártmányszerkezetüket. Az 
új üzemcsarnokban modern 
szövőgépek beállításával 
nemcsak termelési eredmé-
nyük javult lényegesen, ha-
nem a gépek mellett dolgozó 
nők munkája is könnyebbé 
vált. Gyáregységük többszö-, 
rösen élüzem, a KSZV gyá-

Somogyl Károlyné felvétele 

Látogatás a szövődében: (balról jobbra) Török József, 
Jakab Sándor, Frányó József 

Konferencia 
propagandistáknak 
Az MSZMP Szeged járási tai és a következő időszak 

bizottsága propaganda- és feladatai, a KB határozata 
művelődésügyi osztálya a alapján, amely a propagan-
pártoktatási év befejezése- damunka fejlesztéséről szól. A 
ként konferenciát rendezett politikai oktatási év tapasz-
propagandisták részére teg- talatait értékelte Készt Zol-
nap. csütörtökön délután a t d n n é a j á r á s i pártbizottság 
járási hivatal nagytermeben. , 
Napirenden szerepelt a poli- propaganda- es művelődés-

tikai oktatasi év tapasztala- üeyi 06ztáiyanak vezetője. 

Művelődésügyi intézmények 
felújítása Szegeden 
Tanácskozott a városi tanács vb 

Nagyon időszerű témát tár- citáshiány is zavarja, hiszen A művelődési házak háló-
gyalt tegnapi ülésén Szeged az előző ötéves tervben sem zata, állapotuk és felszerelt-
megyei város tanácsának sikerült felhasználni a pénzt ségük az elmúlt években lé-
végrehajtó bizottsága, Papp — a teljesítes a tervhez ké- nyegesen javult. A Novem-
Gyula tanácselnök vezetésé- pest csak 70 százalékos volt bér 7. művelődési központ-
vei: a közművelődési intéz- A most folyó öteves terv- ban bővítés lenne időszerű 
mények felú jításának helyze- ben közel 21 mill ió a pénz- Most már a város gondja lett 
tét. A művelődésügyi osztály maradvány, és 45 mil l ió 795 a szőregi, a dorozsmai és a 
adott számot erről a fontos ezer forint az esedékes fel- tápéi művelődési ház felújí-
íolyamatról. Szegeden a ta- újítási alap a kiegészítések- tása is. Szőregen 600 ezer fo-
nács felügyelete alatt nyolc kel. A város pénzéből így rintos költségen már elvégez-
önálló szervezetben tizen- mintegy 15 és fél mil l ió jut ték a munkát ; a tápéi re-
nyolc közművelődési, művé- a nagyszínházra, 20 mil l ió az konstrukció folyamatban van, 
szeti és ifjúsági intézmény úttörőházra, 6 mill ió 369 ezer csak a külső tatarozás ma-
működik. A felújításukra forint a szabadtéri játékok- radt; igen vontatott viszont 
rendelkezésre álló pénz éven- ra, 2 mil l ió 700 ezer forint a a dorozsmai program, de az 
te 3 mil l ió forint, 6 ebből November 7. művelődési idén az is befejeződik. A 
már természetesen követke- központra és 1 mil l ió a Bar- Bartók Béla művelődési köz-
zik, hogy nagyobb korszerű- tök Béla művelődési köz- pontban a fűtést korszerű-
sítésre nincs anyagi erő, az pontra. sitik. 

ilyen esetekre mindig más Beszámolta művelődésügyi A szabadtéri játékok néző-
forrásokból kell külön fel- 0 8 z t á l y k ü l ö n i s néhány na- terének folyamatos karban-
újítási alapot biztosítani. ®yobb intézmény sorsáról. tartása ugyancsak milliókat 

J A 6zinhaz rekonstrukciója- követel. A tanulmányterv el-
A tervszerű felújítási fo- nak mielőbbi megkezdése ér- készült ugyan a nézőtér fel-

lyamatot az építőipari kapa- dekében megrendelte a ta- újítására, de a teljes átépí-
nulmánytervet a CSOMI- tés költségei meghaladják a 
TERV-től, továbbá a felújí- 100 milliót, így egyelőre ezt 
tásd programot is. E prog- a munkát nem lehet prog-
ram fölött — amely várha- ramba iktatni, 
tóan augusztusra készül el, a Szeged nagy vállalkozása 
kiviteli terv pedig december- az ű j úttörőház megteremtő-
ben — a végrehajtó bízott- se a Lenin körúton. Ezt két 
ság dönt i fa jd. ütemben végzik el. A tető-

A színházfelújítást a DÉ- szerkezet és a homlokzatfel-
LEP vállalja, s remélhető, újítás most kezdődik, a tel-
hogy a tetőhéjazat teljesese- jes belső felújítás terve ké-
réjét 1978 tavaszán megkez- szül, s 1979 elején indulhat 
di. Előzetes számítások sze- a munka. A teljes költség 
rint a teljes rekonstrukció mintegy 40 mill ió lesz. 
220 millióba kerül, a felújí- Igen fontos intézmény ké-
tás elkezdéséhez a tanács je- szül el 1977-ben: a Tisza-
lenleg összesen 30 millióval parti új ifjúsági ház. Decem-
rendelkezik. berre tervezik az átadásai. 

rai között pedig az első he-
lyen áll tavalyi termelési 
eredményével. A dolgozók 
60 százaléka végzi munkáját 
szocialisia brigádban, s e 
mozgalom továbbra ,'s széle-
sül, éppen azoknak az anya-
gi és erkölcsi elismeréseknek 
a hatására, amelyekben az 
itt dolgozók részesülnek. 

Ezután az ú j szövődé több 
üzemreszébe kalauzolták el 
a vendéget, aki hosszabban 
időzött a fólia kelmegyártó-
ban. Az itt gyártott termé-
keket Bakó László főmérnök 
és Szél János üzemvezető 
mutatták be. A gépek mel-
lett Jakab Sándor szót vál-
tott több asszonnyal, példá-
ul a vágógépkezelő Maróti 
Lajosnéval. A vendég útja 
ebből az üzemrészből a 
gyáregység szakorvosi rende-
lőintézetébe vezetett. Az in-
tézet gyógyítómunkáját dr. 
Villányi Ilona főorvos mu-
t á l ta be. 

Jakab Sándort gyárlátoga-
tási programjának második 
részében szocialista brigád-
vezetők — Lampert Antalné, 
Sándor Józsefné, Kószó An-
talné, Csertus Irénke, Kiss 
Ernőné, Bagó Erzsébet, to-
vábbá alapszervezeti párttit-
károk és nőfelelősök hívták 
meg kötetlen beszélgetésre 
az ú j szövöde tanácstermébe. 
A beszélgetés természetesen 
a párt nőpolitikája végrehaj-
tásárak gyári tapasztalatai-
val kezdődött. A nőfelelősök 
elmondották, hogy gyáruk-
ban a gyesen ievő asszo-
nyoknak a lehetőségen belüli 
minden kedvezményt megad-
nak: ugyanazt a gépet kap-
ják vissza, amelyen előtte 
dolgoztak. Bérezésben nem 
maradnak el azoktól, akik 
folyamatosan végezték mun-
kájukat. Sok kisgyermekes 
asszony megszerezte a gyes 
alatt az általános iskolai 
végzettséget. Segítették őket 
abban is, hogy szakmunkás-
képzésben vegyenek részt. A 
nők itt is helytállnak a 
munkában, magukénak érzik 
a gyárat, képzik magukat. 

A párt nőpolitikái határo-
zatának végrehajtása itt is 
jó úton halad. Válaszul Ja-
kab Sándor elmondotta, hogy 
ugyanez a tapasztalat az 
iparágon belül is. Ezért is 
kerültek nők tömegesen al-
só- és középszinten vezetői 
munkakörbe, párt-, vagy tö-
megszervezeti funkcióba, és 
egyre többen kerülnek — ál-
talános, szakmai, politikai 
műveltségüknél fogva — 
magasabb vezetői posztokra 
is. 

Pálfi Lászlóné a gyári és 
az azon kívül i pártoktatás 
sikerességéről adott tájékoz-
tatást a vendégnek, Frányó 
József pedig gyáregységük 
lövőjét, fejlődését vázolta a 
hazai és a világpiaci szük-
ségletek alapján. Kapás Sán-
dorné kérdésébe, hogy a 
vendégnek mi a véleménye 
gyáregységükről a látottak 
és a hallottak alapján, Ja-
kab Sándor elmondotta; 
meglepte, hogy a beszélge-
tésben résztvevők között mi-
lyen sokan vannak valami-
lyen felelős funkcióban. Rég-
ről tudja, hogy ez az üzem 
milyen sok kádert nevelt a 
társadalomnak. Ez a folya-
mat itt is hagyományosan 
jó. Elismeréssel szólt a 
gyáregységben tapasztalt 
munkakörülményekről. Az-
zal köszönt el a gyár dolgo-
zóitól. vezetőitől, hogy el kell 
érnünk: a fizikai munkás-
nak, a fizikai munkának mi-
nél nagyobb becsülete legyen 
a jövőben. 

Jakab Sándor délután a 
városi pártbizottság nagyter-
mében alapszervezetek nőfe-
lelöseinek tartott tájékozta-
tást a nőpolitika időszerű 
kérdéseiről és feladatairóL 
Az aktivaülésen ré6zt vett 
Török József, a városi párt-
bizottság első titkára és De-
ák Béla., a pártbizottság tit-
kára is. Az aktivaülés után 
Jakab Sándor a pártbizott-
ságon dolgozókkal találko-
zott, és a párt belső kérdé-
seire adott választ, majd az 
esti órákban visszautazott 
Budapestre 

Lázár György Lahtiban 
# Helsinki (MTI) 

Lázár György, a Minisz-
tertanács elnöke és kísérete 
csütörtökön reggel Lahtiba, 
finn faipar központjába 
utazott. 

A magyar vendégek Lahti-

ban megtekintették az Asko 

és az UPI gyárakat. Város-

nézésen vettek reszt, ma jd 

a délutáni órákban vissza-
tértek Helsinkibe. Kormány-
főnket elkísérte a vidéki út-
ra Johannes Virolainen mi-
niszterelnök-helyettes. 

Lázár György, csütörtökön 

délután hazánk helsinki 

nagykövetségén találkozott a 

Finn Kommunista Párt ve-

zetőivel 


